
Někteří dnes pláčí po americkém radaru. Teď
by ty jaderné hlavice mířily na Prahu,
připomíná Zaorálek
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ČESKO: Bývalý ministr kultury Lubomír Zaorálek (ČSSD) reaguje na množící se nářky, že
jsme před lety s Američany nedojednali postavení radaru v Brdech. „Radar nebyl určen pro
ochranu České republiky a účinnost byla nízká,“ uvedl Zaorálek a dodal, že v případě
konfliktu by navíc byl radar cílem jaderného úderu.

Poté, co ruský prezident oznámil stav vyšší jaderné pohotovosti, množí se názory, že jsme v roce
2006 měli dojednat postavení amerického radaru v Brdech, který by nás nyní chránil. To je ale podle
bývalého ministra kultury a zahraničí Lubomíra Zaorálka nesmysl.

„Tak prý jsme udělali chybu – měli jsme všichni chtít radar v Brdech! Nesmysl. Joe Biden, když
navštívil Prahu jako viceprezident, mi řekl, že informace, které jsme dostávali k radaru, byly
nepravdivé.

Ocenil, že jsme se tomu postavili. Rozhodně nebyl určen pro ochranu České republiky a účinnost
byla nízká,“ napsal Zaorálek na svém facebooku.

Navíc by byl podle něj radar v případě konfliktu cílem prvního úderu, nejspíše jaderného.
„Generálové se podivovali, že jsme si něco takového chtěli postavit vedle hlavního města. Podobný
radar existoval v Tichém oceánu,“ dodal Zaorálek.

Lubomír Zaorálek v debatě o radaru, rok 2008:
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